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Protokoll fört vid pensionärsrådets sammanträde den 19 mars 2013 
 

Justerat den 19 mars 2013 

  

 Godkänt via e-post 

Marianne Svensk    Kerstin Svenson 

                        

Plats: Förvaltningen, Besöksrum 1 

Tid: Kl. 10.00-12.00 

 

Närvarande 

Marianne Svensk ordförande PRO 

Kerstin Svenson vice ordförande SPRF 

Eiwor Arthursson ledamot PRO 

Valter Lund  ledamot PRO 

Lars Åsberg ledamot SPF 

Rolf Lindquist  ledamot SPF  

Bertil Wretlund         ersättare                      PRO 

Bertil Andersson ersättare PRO 

Bo Almén ersättare SPF 

 

Förvaltningen 

Yvonne Goldberg  avdelningschef för personalfrågor och utförare inom äldreomsorgen 

Agneta Blomkvist MAS, medicinskt ansvarig sjuksköterska 

Peter Kreitz utredare vid administrativa avdelningen  

Anneli Rydström  sekreterare   

 

Förhinder 

Gunnar Carlsson ersättare SPF 

Ingrid Widebäck  avdelningschef för social omsorg 

 

 

 

§ 1. Sammanträdets öppnande 

Ordföranden hälsade välkommen till dagens sammanträde och förklarade mötet 

öppnat.  

 

§ 2. Ny ersättare hälsas välkommen 

 Bo Almén, ny ersättare för SPF, hälsades välkommen till pensionärsrådet.  

 

§ 3. Förslag till dagordning 

Dagordningen godkändes.  

 

§ 4. Utseende av justerare 

Marianne Svensk och Kerstin Svenson utsågs att justera dagens protokoll. 
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§ 5. Anmälan av protokoll 

 

 Pensionärsrådet 2013-02-05 

 Protokollet godkändes och lades till handlingarna. 

 

 Rådet för funktionshinderfrågor 2013-01-31 

 Pensionärsrådet tog del av rådets protokoll, som lades till handlingarna. 

  

 Stadsdelsnämndens protokoll 2013-02-07 

Ang.§ 4 om trygghetslarm. Pensionärsrådet påpekade att det måste säkerställas att 

trygghetslarmen fungerar vid strömavbrott.  

 

Ang. § 5 om verksamhetsberättelsen. Pensionärsrådet står fast vid sin åsikt att 

biståndsbedömningen till servicehusboende måste bli generösare. Många äldre vill 

komma in och bo på servicehus, vilket skulle innebära att de tomma 

servicehuslägenheter som nu finns skulle kunna fyllas. Detta måste vara bättre än att de 

står tomma.  

 

Det är oskäligt att de boende på Trekantens servicehus ska stå för hyreshöjningen med 

525 kr per månad på grund av ombyggnaden av badrummen, som gjorts utifrån ett 

arbetsmiljökrav och inte utifrån de boendes behov eller önskemål.  

 

Pensionärsrådet önskar få en beskrivning av de olika boendeformerna servicehus, 

trygghetsboende och seniorboende och vad som skiljer dem åt.  

 

Problemen med snöröjningen togs också upp.  

 

Ang. § 8 om ökad bemanning på demensboende. Pensionärsrådet underströk vikten av 

att öka bemanningen på demensboende. 

 

Ang. § 9. Om upphandling av bemanningstjänster vid tillfälliga vakanser.  

Pensionärsrådet tycker att förslaget om en egen vikariepool kan vara intressant. 

 

Yvonne Goldberg informerade att bemanningstjänster används i begränsad omfattning. 

Verksamheterna har personal samt upparbetade kontakter med erfarna vikarier som de 

kan ”ringa in” vid behov. Enheterna inom äldreomsorgen samarbetar också med 

varandra.  

  

Anmälan av protokoll från KPR 2013-02-12  

Pensionärsrådet önskar ta del av SWECOS rapport om framskrivning av 

äldreomsorgsbehovet perioden 2013-2040 för Hägersten-Liljeholmen. 

 

Pensionärsrådet önskar också ta del av trafikkontorets rapport om 

trafikolycksutvecklingen i Stockholm. 

 

Liksom KPR undrar pensionärsrådet vilka de mest eftersökta boendena är och som 

gör att många tackar nej till andra erbjudanden. En redovisning efterfrågas. 

 

§ 6. Information från MAS om hälso- och sjukvårdsfrågor   

Agneta Blomkvist, förvaltningens medicinskt ansvarig sjuksköterska, MAS, var idag 

inbjuden till pensionärsrådets sammanträde för att informera om den årliga 

kartläggningen av hälso- och sjukvårdsinsatser vid särskilda boendeformer samt 

svara på pensionärsrådets frågor.  
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Agneta informerade om att förvaltningen har två medicinskt ansvariga 

sjuksköterskor, där Agneta är MAS för äldreomsorgen i Hägersten-Liljeholmens 

stadsdelsförvaltning och för verksamhetsområdet funktionsnedsättning i 

Skärholmens stadsdelsförvaltning. 

 

Agneta berättade att hon en gång per år genomför en kartläggning, det vill säga följer 

upp olika hälso- och sjukvårduppgifter vid särskilda boendeformer i egen regi och 

vid de som drivs på entreprenad. Se § 8 och ärende 6. Kartläggningen har 

genomförts under flera år.  

 

Generellt sett fungerar hälso- och sjukvården väl, det finns dock alltid 

förbättringsområden, menade Agneta. 

 

Pensionärsrådet ställde följande frågor ang. kartläggningen. 

 Av kartläggningen framgår att andelen personer som har 

säkerhetssele/bälte och sänggrindar har ökat. Vad beror det på? Beror det 

på att man vill öka säkerheten eller handlar det om att man inte har 

tillräckligt med personal, undrade pensionärsrådet. 

 

Svar: Agneta gav en förklaring. 2010 togs lagstiftningen om begränsningsåtgärder 

bort. Det var stort fokus på detta och ledde till en minskad användning av 

begränsningsåtgärder, såsom sänggrindar och bälten. Detta har ”klingat av” och 

attityden har förändrats något, vilket kan förklara ökningen. Sänggrindar och 

grenbälten (andra bälten får inte användas) är en form av frihetsinskränkande 

säkerhetsåtgärder som noga måste prövas och endast får användas för att hindra en 

vårdtagare från att falla. Det finns regler för hur det ska gå till och hur det ska 

dokumenteras. När äldre får frakturer är det mycket allvarligt och en vanlig 

dödsorsak. 

 

Vid de särskilda boendeformerna arbetar både arbetsterapeuter och sjukgymnaster 

med att förebygga fall t.ex. genom att de boende får balansträning och gymnastik. 

De boende erbjuds också höftskyddsbyxa, som skyddar mot höftfraktur vid ett fall. 

Den enskilde betalar själv för höftskyddsbyxan.  

 

Pensionärsrådet anser att höftskyddsbyxor borde vara subventionerade. 

 

Halk- och fallolyckor innebär lidande för den enskilde som drabbas och stora 

kostnader för samhället, såsom kostnader för sjukhusvård och för ökade behov av 

hemtjänst. Det är viktigt att ha en helhetssyn på detta och förebygga så mycket som 

möjligt. Detta gäller såväl snöröjning, halkbekämpning och gratis bråddar som rådet 

tagit upp tidigare som förebyggande åtgärder för att förhindra fall och fallskador 

inom vården.   

 

 Frågor kring läkemedel och läkemedelsgenomgångar togs upp av 

pensionärsrådet. En svårighet för äldre är systemet med att läkemedel ibland byts 

ut mot ett annat märke, en billigare sort. Pensionärsrådet undrade hur Agneta ser 

på detta.  

Svar: För äldre som bor hemma och har många olika läkemedel finns en risk för 

att det kan bli fel. Ett förslag är att be sin läkare ordinera e-dos från Apoteket, 

menade Agneta.  
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 Varför ändrar läkaren dosen av läkemedlet när man blir äldre, frågade 

pensionärsrådet.  

Svar: Njurfunktionen minskar när man blir äldre och läkaren sänker då dosen av 

läkemedlet. Därför görs kontroll av njurfunktionen i samband med 

läkemedelsgenomgång. 

 

§ 7.  Aktuell information från stadsdelsförvaltningen 

 

Trekantens servicehus 

Yvonne Goldberg informerade att Arbetsmiljöverket nu godkänt ombyggnationen av 

badrummen på Trekantens servicehus samt enhetschefens åtgärder. 

 

Vid Arbetsmiljöverkets besök på Trekantens servicehus den 21 januari fick 

enhetschefen i uppdrag att genomföra riskinventering i två lägenheter. I den ena 

lägenheten hade den boende ställt in ett bord i badrummet. I den andra lägenheten 

finns en tvättmaskin. Enhetschefen har gjort riskbedömningar utifrån ett ev. ökat 

omvårdnadsbehov. 

 

Ungdomar som IT-guider 

Yvonne berättade att förvaltningen påbörjat diskussioner om någon form av 

verksamhet på Hövdingagården där ungdomar hjälper äldre med IT-frågor, såsom att 

söka på nätet, ”skajpa” m.m. Önskemål om sådan verksamhet, som exempelvis finns 

i Örebro, har framförts av stadsdelsnämnden. Marie Bergström och Lena Forsberg är 

förvaltningens kontaktpersoner.  

 

Marianne berättade att ansvarig för Hövdingagården kontaktat rektorn på Aspuddens 

skola för att se om det finns intresserade ungdomar på skolan. Även ungdomar som 

feriearbetar, ”sommarjobbare”, skulle kunna användas, enligt Yvonne. 

 

Pensionärsrådet ställer sig mycket positiva till idén om ungdomar som IT-guider.   

 

§ 8. Ärenden till stadsdelsnämnden 2013-03-21 

Pensionärsrådet gick igenom ärendena till stadsdelsnämnden.  

 

 Ärende 4: Fördelning av verksamhetsbidrag 2013 

 Pensionärsrådet anser att grundbidraget till pensionärsföreningarna måste höjas. 

  

Ärende 6: Kartläggning av hälso- och sjukvårdsinsatser – kvalitetsindikatorer i 

särskilda boendeformer för äldre 

Pensionärsrådet har fått svar på sina frågor av MAS och hade inget ytterligare att 

tillägga. 

 

Ärende 7. Slutredovisning av stimulansmedel för att utveckla vården och 

omsorgen om äldre personer 2007-2011 samt under 2012. 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter.  

 

Ärende 11. Arbetskläder för hemtjänstpersonal 

Pensionärsrådet tycker det är viktigt, främst utifrån hygienaspekten, att 

hemtjänstpersonalen bär arbetskläder och att de kan tvättas på arbetsplatsen. Det är 
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också viktigt att personalen använder skyddskläder när man utför personlig 

omvårdnad. Agneta informerade att personalen arbetar utifrån de basala 

hygienrutinerna, som mycket tydligt beskriver hur personal ska arbeta med detta på 

ett säkert sätt. På fråga från pensionärsrådet om MAS syn på arbetskläder svarade 

Agneta att hon ställer sig positiv till det.  

 

§ 9. Frågor till presidiet 

 

Verksamhetsbidrag 

Pensionärsrådet anser att grundbidraget till pensionärsföreningarna behöver höjas. 

Hur ställer sig stadsdelsnämnden till det? 

 

 Trekantens servicehus 

De boende har inte bett om att badrummen ska byggas om på Trekantens servicehus. 

 Varför ska de boende då stå för hyreshöjningen på 525 kr?  

 Vad kan stadsdelsnämnden göra för att ändra på detta beslut?  

 

 Snöröjning 

Snöröjningen har bara blivit sämre och sämre och har aldrig varit så dålig som i år. 

Vad tänker stadsdelsnämnden göra åt det här problemet? 

 

 Pensionärsrådets förslag 

Pensionärsrådet framför en del förslag och synpunkter till stadsdelsnämnden, men 

ser sällan något resultat. Hur arbetar stadsdelsnämnden med förslagen och hur förs 

de vidare till t.ex. facknämnder och kommunfullmäktige i de frågor där inte 

stadsdelsnämnden fattar beslut? 

 

 Rapport från förtroenderåden 

 

Aspuddens förtroenderåd, Marianne Svensk: Årsmötet flyttas fram till april. 

Marianne återkommer med besked om datum. 

 

Trekantens förtroenderåd, Eiwor Arthursson: Årsmötet hölls den 20 februari. 

Nästa förtroenderådsmöte är den 26 mars. 

 

Åsens och Kransens förtroenderåd, Bertil Andersson: Rådet planerar att anordna 

sillunch i maj.  

 

Fruängsgårdens förtroenderåd, Lars Åsberg: Årsmötet hölls den 14 februari och 

ny ordförande valdes. Nästa möte är den 18 april.  

 

§ 10.   Övriga frågor 

   

 Skötsel av buskar m.m. 

Pensionärsrådet har vid flera tillfällen påpekat att sly och buskar behöver tas bort vid 

Nybohovsbacken. Anslagstavlor, som inte sköts och papperskorgar som behöver 

tömmas är andra problem. Trots påpekanden händer inget. Det är viktigt att kunna 

vända sig till stadsdelsförvaltningen som sedan förmedlar till rätt instans, menar 

rådet.  
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Rolf Lindquist framförde att han tycker att det fungerat bra när han har anmält 

brister via Felanmälan på nätet.  

 

Pensionärsrådet önskar bjuda in Gunnar Ohlsén till nästa sammanträde. 

 

 Minnesanteckningar från ”Tryggare äldre” 

Marianne Svensk och Kerstin Svenson deltog på mötet den 15 mars med 

arbetsgruppen för tryggare äldre i Hägersten-Liljeholmen. Kerstins 

minnesanteckningar från detta möte delades ut till pensionärsrådet. 

 

§ 11. Nästa sammanträde 

Nästa sammanträde äger rum tisdagen den 16 april start med förmöte kl. 9.00. 

Lokal: Förvaltningen, plan 9, besöksrum 1. 

Gunnar Ohlsén inbjuds till sammanträdet. 

 

OBS: Möte med presidiet torsdagen den 11 april, kl. 15.30,  

plan 9, LM-rummet. 

Pensionärsrådet träffas kl. 15.15. 

 

§ 12.   Sammanträdet avslutas 

Ordförande tackade alla för dagens möte och förklarades därmed sammanträdet 

avslutat. 

 

 

 

 

 

Vid protokollet: Anneli Rydström 


